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Sammanträdesdatum 
2020-04-14 

 
 

Instans 
Kommunstyrelsen 

 
 
 
 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Plats och tid Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, tisdagen den 14 april 2020 
14:12-16:07 
  

Beslutande 
 

 

Ledamöter 
Ulf Olsson (S) ordförande 
Annette Carlson (M) förste vice ordförande, § 128-152, 154-

155, jäv § 153 
Kerstin Hermansson (C) andre vice ordförande 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 
Anna Svalander (L) 
Tom Andersson (MP) 
Niklas Arvidsson (KD) § 128-131, 133-155, jäv § 132 
Andreas Exner (SD) 
Per Carlsson (S) 
Oliver Öberg (M) 
Kristian Silbvers (SD) 
Ida Legnemark (V) 
Martin Nilsson (M) 
 

 

 
 

 
 
 

Närvarande via Teams, tjg för Annette 
Carlson (M), § 153 

Therése Björklund (S) Närvarande via Teams, tjg för Malin 
Carlsson (S) 

Hans Gustavsson (KD) 

 
 
 
 
 

Närvarande via Teams tjg för Niklas 
Arvidsson (KD), § 132   

Närvarande Ersättare 
Ylva Lengberg (S) Närvarande via Teams 
Mats Tolfsson (S) Närvarande via Teams, 14:12-16:00   
Martin Nilsson (M) 
 

 

 

Närvarande via Teams, § 128-152, 154-
155 

Björn Qvarnström (SD) Närvarande via Teams 
Crister Spets (SD) Närvarande via Teams 
Johan Wikander (L) Närvarande via Teams 
Stefan Lindborg (V) Närvarande via Teams 
Hans Gustavsson (KD) Närvarande via Teams 

14:12-15:35, § 128-131, 133-135 
Övriga Tjänstemän 

Svante Stomberg stadsdirektör 
Peder Englund avdelningschef CKS 
Agneta Simring Larsson enhetschef  
Anna Enochsson valledare 
Dennis Jernkrook politisk sekreterare 
Carl Morberg kommunsekreterare 

Justeringens plats och tid Stadshuset, Borås  
 
Tillkännagivande av 
protokoll 

Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 21 april 2020 
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Paragrafer §§ 128-155 
Underskrifter 
 Sekreterare 

Carl Morberg 

 Ordförande 
Ulf Olsson (S)  

 
  

  

 
 
 
 
   

Justerare 
Annette Carlson (M) 

  § 128-152, 154-155, jäv § 153    § 153 
     

Kerstin Hermansson (C) 
          

  
 
Inledning 
Sammanträdet inleddes med en muntlig redovisning av Peder Englund, avdelnings-
chef CKS om läget i Borås Stads verksamheter utifrån covid-19 samt en vecko-
analys från förra veckan 
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Ärendelista 
§ 128 

Val av justerare .................................................................................................... 5 
 § 129

Föredragning och ajournering .............................................................................. 6 
§ 130 Dnr KS 2020-00217 1.1.2.25 

Anmälningsärenden ............................................................................................. 7 
 § 131 Dnr KS 2020-00223 1.1.2.25

Delegationsbeslut ................................................................................................. 9 
§ 132 Dnr KS 2020-00283 1.1.1.4 

 

 

Redovisning av kommunalt partistöd för Kristdemokraterna i Borås .................. 16 

 

 
 

 
 

 
 

 

§ 133 Dnr KS 2020-00042 1.1.1.3
Avsägelse och fyllnadsval till Strategiska IT-frågor och Tillitsresan 
Politisk beredningsgrupp .................................................................................... 17

§ 134 Dnr KS 2020-00100 1.2.3.3
Svar på revisionsrapport - Granskning av taxor och avgifter i Borås ................. 18

§ 135 Dnr KS 2019-00995 1.2.3.3
Svar på revisionsrapport - Övergripande Krisberedskap i Borås Stad ............... 19

§ 136 Dnr KS 2020-00285 2.3.1.0
Personalekonomisk redovisning 2019 ................................................................ 21

§ 137 Dnr KS 2019-01109 1.1.4.0
Kommunens Kvalitet i Korthet 2019 ................................................................... 23

§ 138 Dnr KS 2018-00905 1.1.6.2 
 

 

 
 

 
 

 
 

 

Årsredovisning av samverkansuppdraget lokalt inflytande ................................. 24
§ 139 Dnr KS 2019-00449 3.7.2.25

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut år 2019 ....................................................................................... 25

§ 140 Dnr KS 2019-00284 1.4.2.0
SCB:s medborgarundersökning 2019 ................................................................ 26

§ 141 Dnr KS 2020-00039 1.2.4.1
Borås Stads Årsredovisning 2019 ...................................................................... 27

§ 142 Dnr KS 2020-00033 2.4.2.3
Avskrivning av fordringar över ett halvt basbelopp ............................................. 29

§ 143 Dnr KS 2020-00204 3.5.4.0 

 
 

 

 
 

 
 

Svar på remiss: Ansökan om godkännande som huvudman för en 
utökning av befintlig fristående fritidshem, förskoleklass och 
grundskola vid Kunskapsskolan Borås i Borås kommun .................................... 30
Kommunstyrelsens beslut .................................................................................. 30

§ 144 Dnr KS 2019-01095 2.4.2.1
Begäran om tillstånd att ta upp direktfinansiering från Viskaforshem 
AB ....................................................................................................................... 32

§ 145 Dnr KS 2020-00119 1.3.1.0
Nybyggnation av Trygghetsboende i Viskafors .................................................. 34

§ 146 Dnr KS 2019-00747 2.6.1.1
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Anslagsframställan för Backhagsvägens LSS-boende ....................................... 35 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

§ 147 Dnr KS 2019-00890 1.2.4.1
Omfördelning av budget, ny familjecentral ......................................................... 36

§ 148 Dnr KS 2020-00127 1.1.2.25
Ombud och ersättare till föreningsstämma Kommuninvest Sverige AB ............. 37

§ 149 Dnr KS 2020-00330 1.2.4.25
Stöd till Borås näringsliv ..................................................................................... 38

§ 150 Dnr KS 2020-00270 3.1.1.5
Samrådsyttrande av ny översiktsplan för Ulricehamns kommun ........................ 40

§ 151 Dnr KS 2020-00110 3.4.2.0
Godkännande av handlingsplan för bostadsbyggande - en 
lägesredovisning av pågående bostadsprojekt 2020-2024 ................................ 42 

 
 

 

 
 

 
 

 

§ 152 Dnr KS 2019-00882 3.1.1.1
Yttrande över ansökan om planbesked för Grävlingen 1 och 4 .......................... 44

§ 153 Dnr KS 2020-00128 3.2.1.4
Borås Stads yttrande över förslag till bildande av naturreservat 
Pålsbo ................................................................................................................ 46

§ 154 Dnr KS 2018-00702 3.1.1.1
Samrådsyttrande över detaljplan Centrum, Vile 7 med flera .............................. 47

§ 155 Dnr KS 2019-01070 1.1.2.1
Bildande av klimatråd ......................................................................................... 49
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§ 128   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Annette Carlson (M) med 
Kerstin Hermansson (C) som ersättare.      
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§ 129  

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet 15:34-15:55.     
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§ 130 Dnr KS 2020-00217 1.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
1. Säker och trygg kollektivtrafik    

Dnr 2020-00210 
 

 

 

 

 

 

 

2. Expedierat skrivelse om utbetalning av driftbidrag till Borås Stads 
Personalklubb MerKraft 
Dnr 2019-00337 

3. Expedierat svar från kommunalråd Anna Svalander till J.K på skrivelse 
om Bodaskolan 
Dnr 2020-00211 

4. Redovisning av utbildningsbidrag 2019 från Kristdemokraterna Borås 
Dnr 2020-00226 
 

5. Budget 2020:3 för Fritids- och folkhälsonämnden 
Dnr 2019-00037 

6. Protokoll från styrelsemöte för Borås kommuns Parkerings AB den 17 
februari 2020 
Dnr 2020-00031 
 

7. Protokoll från styrelsemöte för AB Bostäder i Borås den 24 februari 2020 
Dnr 2020-00031 
 

8. Fritids- och folkhälsonämnden beslut avseende Protest mot förslag till 
nedläggning av Kransmossens friluftsgård. 
Dnr 2019-01040 

9. Protokoll från styrelsemöte för Fristadbostäder AB den 24 februari 2020 
Dnr 2020-00031 

10. Inbjudan till gemensamma insatser mot langning av alkohol 2020 från 
Länsstyrelsen Västra Götalands län 
Dnr. 2020-00227 
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11. Protokoll från Centrala Pensionärsrådet 2020-01-30 
Dnr 2020-00025 

 

 

12. Förtydligande av gällande samverkansavtal naturbruksutbildning i Västra 
Götaland från Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund 
Dnr 2017-00794 

13. Finansrapport Borås Stad 2020-02-29 
Dnr 2020-00022 
 

14. Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 3 mars 2020 
Dnr 2020-00031 
 

15. Protokoll från styrelsemöte för Borås Elnät AB den 27 februari 2020 
Dnr 2020-00031 
 

16. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 27 
februari 2020 
Dnr 2020-00031 
 

17. Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 20 februari 2020 
Dnr 2020-00031 
 

18. Protokoll från styrelsemöte för AB Toarpshus den 11 mars 2020 
Dnr 2020-00031 
 

19. Protokoll från styrelsemöte för Borås Djurpark AB den 26 februari 2020 
Dnr 2020-00031 
 

20. Protokoll från styrelsemöte för AB Sandhultsbostäder den 9  mars 2020 
Dnr 2020-00031                      
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§ 131 Dnr KS 2020-00223 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
1. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 6 2020) -  

Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2020-00008 
 

2. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän (löpnr 1, 2020) 
Dnr 2020-00013 
 

3. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän (löpnr 2, 2020)  
Dnr 2020-00013 

 

 

 

4. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän (löpnr 3, 2020)  
Dnr 2020-00013 

5. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 7 2020) -  
Delegation för förnyelse av borgen 
Dnr 2020-00008 

6. Yttrande rörande hemvärnsmän 
Dnr 2020-00007 
 

7. Delegation för avskrivning av fordringar intill ett belopp av ett halvt 
basbelopp per gäldenär (ärende 3 2020) 
Dnr 2020-00012 
 

8. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 8 2020) -  
Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2020-00008 
 

9. Delegation för godkänna eller förkasta förslag till skuldsanering 
understigande fyra basbelopp (ärende 1 2020) 
Dnr 2020-00278 
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10. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 9 2020) -  
Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2020-00008 

 

 

 

 

 

 

 

11. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 10 2020) -  
Delegation för likviditetsfrågor, placering kassan - försäljning av fonder 
Dnr 2020-00008 

12. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 11 2020) -  
Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2020-00008 

13. Delegation för ärenden så brådskande att Kommunstyrelsens  beslut ej 
kan avvaktas - Kontantkassa Ekonomistyrning  
Dnr 2020-00305 

14. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 12 2020) -  
Delegation för likviditetsfrågor, förnyelse av borgen 
Dnr 2020-00008 

15. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän, löpnr 4, 2020 
Dnr 2020-00013 
 

16. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20191002 (166/2019) 
F 2019-00209  2.3.1.1, Programområde 1 
 

17. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20191115 (172/2019) 
F 2019-00228  2.3.1.1, Programområde 1 

18. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20191126 (173/2019) 
F 2019-00234  2.3.1.1, Programområde 1 

19. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive  
beslut om riktlinjer, kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden 
som delegerats till tjänstemän – 20191206 (178/2019) 
F 2019-00237  2.3.1.1, Programområde 1 
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20. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive  beslut om 
riktlinjer, kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som 
delegerats till tjänstemän –20191205 (179/2019) 
F 2019-00241  2.3.1.1, Programområde 1 

 

 

 

 

 

 

 
 

21. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20191205 (186/2019) 
F 2019-00242  2.3.1.1, Programområde 1 

22. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 20200106 (06/2020) 
F 2019-00257  2.3.1.1, Programområde 1 

23. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20191016 (159/2019) 
F 2019-00218  2.3.1.25, Programområde 1 

24. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn,  etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20191111 (168/2019) 
F 2019-00235  2.3.1.25, Programområde 1 

25. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen  (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20191121 (171/2019) 
F 2019-00243  2.3.1.25, Programområde 1 

26. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20191209 (181/2019) 
F 2019-00249  2.3.1.25, Programområde 1 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
12(49) 

Sammanträdesdatum 
2020-04-14 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

27. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 20191210 (188/2019) 
F 2019-00269  2.3.1.25, Programområde 1 

 

 

 

 

 

 

28. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 20191203 (174/2019) 
F 2019-00254  2.3.1.3, Programområde 1 

29. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20191203 (175/2019) 
F 2019-00255  2.3.1.3, Programområde 1 

30. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20191113 (176/2019) 
F 2019-00256  2.3.1.3, Programområde 1 

31. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20191209 (180/2019) 
F 2019-00259  2.3.1.3, Programområde 1 

32. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20191209 (182/2019) 
F 2019-00261  2.3.1.3, Programområde 1  

33. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  20191209 (183/2019) 
F 2019-00262  2.3.1.3, Programområde 1 
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34. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  20191217 (185/2019) 
F 2019-00264  2.3.1.3, Programområde 1 

35. Löneinplaceringsbeslut 20191001-20191231 (HSV045--HSV047, 
HSV048, HSV049--HSV052, HSV053, HSV054--HSV062/2019) 
F 2019-00033 2.3.6.1, Programområde 1 

36. Löneinplaceringsbeslut 20190820-20191121 (4021--4471/2019)  
F 2019-00034 2.3.6.1, Programområde 1 

37. Förhandlingar och överenskommelse om för mycket utbetald lön 
20191121 (171/2019) 
F 2019-00243  2.3.6.25, Programområde 1 

38. Förhandlingar och överenskommelse om för mycket utbetald lön 
20191114 (170/2019) 
F 2019-00233  2.3.6.25, Programområde 1 

39. Förhandlingar och överenskommelse om för mycket utbetald lön 
20191209 (177/2019) 
F 2019-00244  2.3.6.25, Programområde 1 

40. Tecknande av pensionsavtal samt fastställande av pensionsförmåner 
enligt gällande avtal och/eller äldre pensionsavtal 20191130 (296—
311/19), 20191231  
(312—334/19)   
F 2019-00036 2.3.9.4, Programområde 1 

41. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän –20200206 (05/2020) 
F 2020-00001  2.3.1.1, Programområde 1  

42. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän –20191219 (189/2019) 
F 2020-00002  2.3.1.1, Programområde 1 

43. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
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anställningsvillkor, ersättningar –  
20200205 (03/2020) 
F 2020-00011  2.3.1.25, Programområde 1 

 

 

 

 

 

 

 
 

44. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20200127 (04/2020) 
F 2020-00012  2.3.1.25, Programområde 1 

45. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20200224 (11/2020) 
F 2020-00019  2.3.1.25, Programområde 1 

46. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20200225 (14/2020) 
F 2020-00024  2.3.1.25, Programområde 1 

47. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20200225 (13/2020) 
F 2020-00025  2.3.1.25, Programområde 1 

48. Förhandlingar som  leder till kollektivavtal inom av 
förhandlingsdelegationen giva förhandlingsutrymmen (i samråd med 
berörda förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  
20200221 (09/2020) 
F 2020-00015  2.3.1.3, Programområde 1 

49. Löneinplaceringsbeslut 20200102-20200224 (0001--0542/2020)  
F 2020-00035 2.3.6.1, Programområde 1 
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50. Förhandlingar och överenskommelse om för mycket  
utbetald lön 20200131 (07/2020) 
F 2020-00010  2.3.6.25, Programområde 1 

 

 
         

51. Tecknande av pensionsavtal samt fastställande av pensions- 
förmåner enligt gällande avtal och/eller äldre pensionsavtal  
20200131 (001--017/20) 
F 2020-00037 2.3.9.4, Programområde 1 
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§ 132 Dnr KS 2020-00283 1.1.1.4 

Redovisning av kommunalt partistöd för Krist-
demokraterna i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunalt partistöd 2020 till Kristdemokraterna i Borås kan utbetalas.            

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Niklas Arvidsson (KD) i handläggning och beslut i 
detta ärende. 
 

 

 

 

 

För Niklas Arvidsson (KD) tjänstgör Hans Gustavsson (KD). 

Sammanfattning av ärendet 
Kristdemokraterna i Borås har inkommit med redovisning av hur partistödet 
2019 har använts. Till redovisningen finns en granskningsrapport bifogad.           

Beslutsunderlag 
1. Redovisning av kommunalt partistöd för Kristdemokraterna i Borås 
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§ 133 Dnr KS 2020-00042 1.1.1.3 

Avsägelse och fyllnadsval till Strategiska IT-frågor och 
Tillitsresan Politisk beredningsgrupp 

Kommunstyrelsens beslut 
Martin Nilsson (M) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Strategiska IT-
frågor. 
 

 

 

   

 

 

 

 

Björn-Ola Kronander (M) väljs till ledamot i Strategiska IT-frågor till och med 
den 31 december 2022.        

Anna Sandström (MP) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Tillitsresan 
Politisk beredningsgrupp. 

Hanna Werner (MP) väljs till ledamot i Tillitsresan Politisk beredningsgrupp till 
och med den 31 december 2022.        

Beslutsunderlag 
1. Avsägelse och fyllnadsval till Strategiska IT-frågor och Tillitsresan Politisk 

beredningsgrupp 
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§ 134 Dnr KS 2020-00100 1.2.3.3 

Svar på revisionsrapport - Granskning av taxor och 
avgifter i Borås  

Kommunstyrelsens beslut 
Upprättat svar på revisionsrapport – Granskning av taxor och avgifter i Borås 
Stad godkänns och översänds till Stadsrevisionen.        

Sammanfattning av ärendet 
Stadsrevisionen har gjort en fördjupad granskning av Borås Stads arbete i 
nämnderna med taxor och avgifter i syfte att belysa att det är ändamålsenligt 
och bedrivs med tillräcklig internkontroll.                

Beslutsunderlag 
1.  Revisionsrapport från Stadsrevisionen: Granskning av taxor och avgifter i 

Borås Stad, 2020-01-20 
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§ 135 Dnr KS 2019-00995 1.2.3.3 

Svar på revisionsrapport - Övergripande Krisberedskap 
i Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Skicka upprättat svar på granskningen av Borås Stads övergripande 
krisberedskap till Revisionskontoret.        

 

 

Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stads omorganisation 1 januari 2017 från stadsdelsförvaltningar och 
stadsdelsnämnder till facknämnder innebar en stor förändring av 
krisberedskapsarbetet främst genom att det geografiska ansvarsområdet för 
både tjänstemän och politik förändrades. I organisationsförändringens 
förberedande arbete omhändertogs inte de nya förutsättningarna och 
utmaningarna för Borås Stads krisberedskap vilket innebar att nya strukturer 
och arbetsmetoder fick utarbetas samtidigt som det övergripande ansvaret för 
krisberedskapen organiserades i Stadsledningskansliets nya avdelning Centrum 
för kunskap och säkerhet (CKS). Detta har hämmat den strukturerade 
utvecklingen av krisberedskapen men inte påverkat den ”operativa förmågan” 
vid kriser och allvarliga händelser.  

Vidare har Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) under de 
senaste åren genomfört förändringar och ökade krav i överenskommelsen 
mellan kommunerna och MSB vad gäller krisberedskapen, beslut och rutiner 
som på ett påtagligt sätt påverkat utvecklingen av krisberedskapen. 
Överenskommelsen blev beslutad i oktober 2018 och är under implementering. 
Därtill har statsmakten genomfört en större satsning på civilt försvar, som är 
den del i krisberedskapen, vilket har påverkat det strukturerade 
utvecklingsarbetet av krisberedskapen i Borås Stad.  

Efter att CKS fått ett övergripande ansvar för krisberedskapen i Borås Stad och 
när nationella överenskommelser och styrdokument etablerats finns nu en 
tydlig strategisk och strukturell överblick över krisberedskapen i Borås Stad 
både vad gäller förmågor och brister. Relevanta styrdokument för 
krisberedskapen har upprättats och beslutats samt utbildnings- och övningsplan 
för kommande treårsperiod fastställts.                



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
20(49) 

Sammanträdesdatum 
2020-04-14 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Beslutsunderlag 
1. Revisionsrapport från Stadsrevisionen - Övergripande Krisberedskap i Borås 

Stad  
 

 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit: Kommunstyrelsen 
beslutar att skicka upprättat svar på granskningen av Borås Stads övergripande 
krisberedskap till Revisionskontoret. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen föreslås besluta 
att skicka upprättat svar på granskningen av Borås Stads övergripande 
krisberedskap till Revisionskontoret samt att följande text läggs till i skrivelsen:  
Rådande Coronakris prövar Borås Stads krisberedskap här och nu i en 
omfattning som inte skett tidigare. Mot bakgrund av detta behöver krisarbetet 
utvärderas när den pågående krisen är över.  

Ulf Olsson (S), Ida Legnemark (V) och kommunalrådet Andreas Exner (SD) 
yrkar bifall till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
finner sistnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 136 Dnr KS 2020-00285 2.3.1.0 

Personalekonomisk redovisning 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna den Personalekonomiska redovisningen 2019.           

 

 

 

 

 

Protokollsanteckning 
Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt 
tilläggsyrkande, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Den personalekonomiska redovisningen ska ligga till grund för kommunens 
strategiska arbete inom personalområdet. Redovisningen beskriver 
personalarbetet för 2019 och några år bakåt med fokus på personalstruktur, lön, 
arbetsmiljö, hälsa, jämställdhet, kompetensutveckling och utbildning.  

Det är en utmaning att kompetensförsörja en stor och komplex organisation 
som en kommun, speciellt i tider när konkurrensen om arbetskraften är hård. 
Det tillsammans med den demografiska utvecklingen kräver både nytänkande 
och mod att utmana traditionella arbetssätt.  

Nämnderna ska under 2020 ha fokus på att  
• arbetsmiljöarbetet genomsyrar samtliga ledningsnivåer i organisationen. 
• arbeta för en jämställd arbetsgivarpolitik. 

Dessutom fortsätta med att 
• motivera äldre medarbetare att vilja vara kvar. 
• motivera deltidstjänstgörande att arbeta heltid.  
• organisera verksamheten för att minska sjukfrånvaron. 
• genom digitalisering frigöra värdeskapande tid. 
• öka anställningsbarheten för personer som står till arbetsmarknadens 

förfogande. 
• och hur Kommunstyrelsen tar sitt strategiska ansvar för 

kompetensförsörjningsprocessen som innebär att med rätt strategisk 
inriktning attrahera, rekrytera, utveckla och behålla medarbetare och 
därigenom skapa förutsättningar för att verksamheterna ska klara sina mål.       

•  
Beslutsunderlag 
1. Personalekonomisk redovisning 2019  
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Godkänna den 
Personalekonomiska redovisningen 2019. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) har föreslagit att följande text läggs till i fullmäktigeskrivelsen:  
Arbetet med att få mer jämställda arbetsplatser i sin helhet behöver fortsätta då 
det fortfarande finns kvinno- och mansdominerade arbetsplatser. 
Kommunstyrelsen noterar att kvinnor fortsatt är underrepresenterade bland 
höga chefer i förhållande till andelen kvinnor bland de anställda. 

Ida Legnemark (V) yrkar att följande läggs till i fullmäktigeskrivelsen:  
Kommunstyrelsen utreder olika arbetstidsmodeller som kan minska sjuktalen i 
förvaltningar eller yrkesgrupper där sjuktalen idag är höga samt att minst ett 
sådant försök påbörjas under 2020, se bilaga. 

Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) 
tilläggsyrkande samt avslag på Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på avslag respektive bifall till Ida Legnemarks 
(V) tilläggsyrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 

Beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
 

 

 

Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande avslås. 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt 
tilläggsyrkande. 
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§ 137 Dnr KS 2019-01109 1.1.4.0 

Kommunens Kvalitet i Korthet 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Resultatet överlämnas till nämnder och bolag för handläggning.        

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad deltar regelbundet i Sveriges Kommuner och Regioners, SKR, 
undersökning Kommunens Kvalitet i Korthet. Föregående deltagande var 
hösten 2017. 260 kommuner har deltagit i undersökningen 2019. 

Kommunens Kvalitet i Korthet redovisar och jämför resultat inom tre olika 
områden: Barn och unga, Stöd och omsorg samt Samhälle och miljö. 

Jämfört med liknande kommuner har Borås Stad har mycket goda resultat för 
förskolan, gymnasieskolan, medborgarnas delaktighet och andel miljöbilar i 
organisationen.  De lägsta resultaten finns avseende väntetid för att få 
försörjningsstöd och tillgång till LSS- boende. Det är också låga resultat för 
besvarande av e- post.            

Beslutsunderlag 
1. Bilaga KKiK 
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§ 138 Dnr KS 2018-00905 1.1.6.2 

Årsredovisning av samverkansuppdraget lokalt 
inflytande 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen läggs till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden blev inför 2017, av Kommunfullmäktige, 
tilldelade ett särskilt samarbetsuppdrag avseende ”lokalt inflytande, 
demokratifrågor och Mötesplatser”. Samarbetsuppdraget innebär att nämnden 
har:  

• befogenhet att sammankalla berörda nämnder  

• ansvarar för att samarbetsuppdraget kommer igång  

• skapar förutsättningar, arbetsformer och legitimitet för samarbete  

• formulerar mål för uppdraget  

• resultatet mäts, utvärderas och redovisas  

Det särskilda samarbetsuppdraget syftar till att stärka helhetssynen och att få 
nämnder att tydligare se sin del i helheten. Samverkan och samarbete ska bidra 
till ökad måluppfyllelse med utgångspunkt i vad som är det bästa för 
kommuninvånaren. Det särskilda samarbetsuppdraget är därmed också ett sätt 
att tydliggöra ansvar och befogenheter i frågor som har gemensam karaktär. 

Rapporten redovisar det arbete som genomförts under och vilka områden som 
prioriterats för 2019. Rapporten konstaterar också att ”samverkan kan bidra till 
att resurser nyttjas bättre, mer effektivt och utifrån de uppdrag och den 
målsättning som politiken önskar. Det kan emellanåt dock uppfattas svårt att 
veta hur resultatet blir. Detta eftersom samarbetsuppdraget till viss del är svårt 
att utvärdera/mäta då det har stor ”frihet” samt till viss del bygger på frivillig 
samverkan. Fritids-och folkhälsoförvaltningen avser att under 2019 ta fram en 
strategi för hur arbetet kan följas upp tydligare och att samarbetsuppdraget 
Lokalt inflytande ingår som en del i den verksamhetsplan som kommer att tas 
fram för hela förvaltningens arbete.”  

Beslutsunderlag 
1. Kommunstyrelsens skrivelse  

2. Årsredovisning av samarbetsuppdraget 

3. Bilaga – Årsredovisning av samarbetsuppdraget    
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§ 139 Dnr KS 2019-00449 3.7.2.25 

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda 
gynnande biståndsbeslut år 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Rapporterna läggs till handlingarna.            
 

 

 

 

 

 

 

Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
 Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden lämna en statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 
4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för respektive 
beslut. I rapporten ska anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur 
lång tid som förflutit från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten 
ska vara avidentifierade.                

Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 

§ SoL t.o.m. den 31 december 2019 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § LSS 

t.o.m. den 31 december 2019  
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§ 140 Dnr KS 2019-00284 1.4.2.0 

SCB:s medborgarundersökning 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Resultatet överlämnas till nämnder och bolag för handläggning.        

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har deltagit i SCB:s Medborgarundersökning 2019. Sammanlagt har 
135 kommuner genomfört undersökningen under 2019.  1 600 personer i 
åldrarna 18–84 år tillfrågades och av dessa svarade 589 personer på enkäten.  

Resultatet redovisas som betygsindex, vilka kan variera mellan 0 och 100.  

• Nöjd-Region-Index (NRI), med frågor om kommunen som en plats att bo 
och leva på. 

• Nöjd-Medborgar-Index (NMI), med frågor om kommunens olika 
verksamheter. 

• Nöjd-Inflytande-Index (NII), med frågor om invånarnas inflytande på 
kommunala beslut och verksamheter. 

Resultat 

Borås Stad  
Borås 
2017 

Borås 
2019 

Medel 
riket 
2019 

Nöjd Region-Index-  Helheten 62 63 59 

Nöjd Medborgar- Index- Helheten 55 58 53 

Nöjd Inflytande-Index - Helheten 37 39 39 

        

Beslutsunderlag 
1. Kommunstyrelsens skrivelse 

2. Bilaga 1- SCB:s Medborgarundersökning 2019 - alla resultat  

3. Bilaga 2 - SCB:s Medborgarundersökning Borås – rapport 2019  
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§ 141 Dnr KS 2020-00039 1.2.4.1 

Borås Stads Årsredovisning 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Ackumulerade resultat i driftredovisningen på sammanlagt 85 006 000 kronor 
överförs från tidigare år till 2020 enligt Kommunstyrelsens förslag under 
avsnittet DRIFTREDOVISNING. 
 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

Ej förbrukade investeringsmedel 2019 på sammanlagt 127 405 000 kronor 
omdisponeras från tidigare år till 2020 enligt Bilaga till årsredovisning, 
investeringar. 

Samhällsbyggnadsnämnden beviljas att under 2020 disponera 1 800 000 kronor 
av sitt ackumulerade resultat till engångskostnader för att utveckla 
digitaliseringen inom verksamheten. 

Miljö- och konsumentnämnden beviljas att under 2020 disponera 549 000 
kronor avseende Klimatkompensationsfonden av sitt ackumulerade resultat. 

Anmälningsärenden som behandlas i samband med årsredovisning 2019 läggs 
till handlingarna. 

I övrigt godkänns Årsredovisning 2019 för Borås Stad. 

Årsredovisningarna för Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, Borås 
Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB läggs till handlingarna. 

Vidare beslutar Kommunstyrelsen för egen del: 
Verksamheterna under 2019 i Borås Stadshus AB, Borås Energi och Miljö AB, 
Borås Elnät AB, Borås Djurpark AB, Borås kommuns Parkerings AB, 
Industribyggnader i Borås AB, BoråsBorås TME AB, Akademiplatsen AB, 
Inkubatorn i Borås AB, AB Bostäder i Borås, Fristadbostäder AB, AB 
Sandhultsbostäder, AB Toarpshus, Viskaforshem AB samt i förekommande fall 
dotterbolag till dessa bolag, bedöms ha varit förenliga med de fastställda 
kommunala ändamålen och inom ramen för de kommunala befogenheterna.  
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Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 

 

 

 

 

 

      
 
 
 
 

Sammanfattning av ärendet 
Omsättningen för kommunkoncernen uppgick till 9,9 miljarder kronor (mdkr).  

Enskilt före eliminering av koncerninterna poster uppgick primärkommunens 
omsättning till 8,2 mdkr och bolagens till 2,1 mdkr. 

Det sammanställda resultatet före skatt för hela Borås Stads kommunkoncern 
blev 88 mnkr. Enskilt före eliminering redovisas resultat från Borås Stad på 99 
mnkr, bolagskoncernen Borås Stadshus 13 mnkr och bostadsbolagen -20 mnkr. 

Det sammanställda resultatet är 292 mnkr sämre än 2018. Främst beror 
resultatförsämringen på att primärkommunen redovisar ett resultat som är 219 
mnkr sämre än 2018, då höga realisationsvinster stärkte resultatet. Dessutom 
redovisar både stadshuskoncernen och bostadsbolagen betydligt sämre resultat 
än föregående år, till stor del på grund av nedskrivningar av anläggnings-
tillgångar. 

Den sammanställda eliminerade balansomslutningen var 18,6 mdkr. 
Balansomslutningen ökar årligen i takt med ökad investeringsnivå. 
Nettoinvesteringarna uppgick under 2019 till 2 mdkr. Investeringstakten är hög 
både i kommunen och i bolagen, allra högst i Borås Energi och Miljö AB till 
följd av den under året driftsatta investeringen på Sobacken i nytt kraftvärme- 
och avloppsreningsverk. 

Till följd av den höga investeringsnivån och det låga resultatet är det en liten 
andel av investeringarna som bolagen klarar att finansiera själva. Därmed 
fortsätter den långfristiga låneskulden att öka och per 2019-12-31 uppgick den 
till 7 mdkr.  
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§ 142 Dnr KS 2020-00033 2.4.2.3 

Avskrivning av fordringar över ett halvt basbelopp 

Kommunstyrelsens beslut 
Fordringar om en sammanlagd summa av 89 463 kronor avskrivs.        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen föreslår att avskriva fordringar om en summa om 89 463 
kronor. Fordringarna uppgår till mer än ett halvt basbelopp per gäldenär. 
Gäldenärerna är bolag som har gått i konkurs.               

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse 2020-04-14 

2. Bilaga 1 Skrivelse från Redovisningsservice, Servicekontoret, 2020-03-03
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§ 143 Dnr KS 2020-00204 3.5.4.0 

Svar på remiss: Ansökan om godkännande som 
huvudman för en utökning av befintlig fristående 
fritidshem, förskoleklass och grundskola vid 
Kunskapsskolan Borås i Borås kommun  
 

 

 

 

 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Borås Stad godkänner yttrande om ansökan från Kunskapsskolan i Sverige AB 
om godkännande som huvudman för en utökning av befintlig fristående 
fritidshem, förskoleklass och grundskola vid Kunskapsskolan Borås i Borås 
kommun från och med 2021/22.  

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 

Vidare reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Kunskapsskolan har ansökt hos Skolinspektionen om att utöka befintlig 
grundskola i Borås. Ansökan avser förskoleklass med 48 platser, grundskola 
årskurs 1-3 med 48 platser per årskurs samt fritidshem med 173 platser. Den 
befintliga grundskolan innehar årskurserna 4-9. 
Borås Stad ser i grunden positivt till konkurrens och har genom det aktiva 
skolvalet redan en levande konkurrens mellan skolor i staden, såväl mellan 
fristående som mellan skolor i egen regi.  

Borås Stads befolkningsprognos visar att antalet elever i förskoleklass och 
grundskola ökar kontinuerligt de kommande fem åren. Kommunen möter 
elevökningen genom utbyggnad av vissa befintliga skolor samt planerad 
nybyggnation av skolor. I denna planerade kapacitetsökning inryms hela den 
prognostiserade elevökningen, eftersom den kommunala skolhuvudmannen 
måste ha en säkerhet i att kunna ordna skolgång. Detta innebär att det kan 
finnas risk för negativa ekonomiska konsekvenser för kommunen vid en 
utökning av Kunskapsskolan. 
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Borås Stad anser vidare att ett brett utbud av pedagogiska arbetssätt främjar 
totalt sett elevers lärande. Om Kunskapsskolans utbyggnad kan bidra till denna 
diversifiering, är det positivt.  
Borås Stad strävar emellertid efter att kunna erbjuda skolplatser i närheten av 
elevernas bostadsområden, för att uppnå goda sociala förutsättningar med 
kamrater samt att undvika kostnader för skolskjuts. Detta gäller särskilt för de 
yngre eleverna. I det geografiska område där Kunskapsskolan avser att 
expandera finns det idag inte någon brist på skolplatser. Däremot finns det 
andra geografiska områden inom Borås Stad där det finns brist på skolplatser.        
 

 

 

 

 

 

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Borås Stad godkänner yttrande om ansökan från Kunskapsskolan i 
Sverige AB om godkännande som huvudman för en utökning av befintlig 
fristående fritidshem, förskoleklass och grundskola vid Kunskapsskolan Borås i 
Borås kommun från och med läsåret 2021/22. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M),  och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Borås Stad godkänner yttrande om 
ansökan från Kunskapsskolan i Sverige AB om godkännande som huvudman 
för en utökning av befintlig fristående fritidshem, förskoleklass och grundskola 
vid Kunskapsskolan Borås i Borås kommun från och med läsåret 2021/22 samt 
textändringar och tillägg görs i  skrivelsen till Skolinspektionen, se bilaga. 

Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Avstyrka Borås Stads 
ansökan, se bilaga. 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till Annette Carlson 
(M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande samt avslag till Ida Legnemarks (V) 
yrkande. 

Andreas Exner (SD) yrkar att Ida Legnemarks (V) yrkande avslås. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) förslag, 
dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till 
Ida Legnemarks (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 
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§ 144 Dnr KS 2019-01095 2.4.2.1 

Begäran om tillstånd att ta upp direktfinansiering från 
Viskaforshem AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
 

 

 

 

 

 

Avslå begäran från Viskaforshem AB om tillstånd att ta upp direktfinansiering 
med så kallade gröna lån för finansiering av Källsprångsvägen 13 markbostäder.        

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Viskaforshem AB har inkommit med en begäran om tillstånd att få ett 
godkännande till att ta upp direktfinansiering med så kallade gröna lån för 
finansiering av Källsprångsvägen 13 markbostäder. Den från bolagets bedömda 
volym på aktuell upplåning är 55 miljoner kronor och behovet bedöms 
uppkomma mellan februari-oktober 2020.    
Kommunstyrelsen ser det inte rimligt att göra avsteg från beslutade regler och 
riktlinjer för finansverksamheten i detta fall då det inte är tillräckligt stor 
lånevolym och det innebär att övriga bolag inom kommunkoncernen 
missgynnas då de inte får ta del av en lägre ränta. Kommunstyrelsens 
bedömning är att det bästa utifrån administration och räntekostnad för 
kommunkoncernen är att internbanken gör en samlad grön upplåning där flera 
av stadens bolag erbjuds vara med. Utlåningen görs via internbankens 
koncernkonto enligt gällande rutin för en fortsatt effektiv administration och 
likviditetsplanering för kommunkoncernen. Det innebär att prissättningen för 
Viskaforshem AB och övriga bolags kredit även fortsättningsvis är ett snitt av 
kommunkoncernens upplåningskostnad.            

Beslutsunderlag 
1. Begäran om tillstånd, Viskaforshem AB, 2019-12-17    
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen beslutar: Avslå begäran från Viskaforshem AB om tillstånd 
att ta upp direktfinansiering med så kallade gröna lån för finansiering av 
Källsprångsvägen 13 markbostäder. 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) har föreslagit att Kommunstyrelsen beslutar: Bevilja Viskaforshem AB 
tillstånd att ta upp direktfinansiering med så kallade gröna lån hos Kommun-
invest för finansiering av Källsprångsvägen 13 markbostäder, samt  uppdra åt 
finansenheten att utreda en förändring av riktlinjer och regler för att möjliggöra 
för våra bostadsbolag att uppta gröna lån direkt hos Kommuninvest, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Bifalla begäran från Viskaforshem AB om tillstånd 
att ta upp direktfinansiering med så kallade gröna lån för finansiering av 
Källsprångsvägen 13 markbostäder, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på dels till sitt eget förslag, dels till Annette 
Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Andreas Exner 
(SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. 
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§ 145 Dnr KS 2020-00119 1.3.1.0 

Nybyggnation av Trygghetsboende i Viskafors 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Viskaforshem AB:s nybyggnation av trygghetsbostäder i Viskafors, till en 
budgeterad nettoinvesteringsutgift på ca 105 miljoner kronor, godkänns. 
Kommunfullmäktige tar inte ställning till investeringens affärsmässighet, detta 
åvilar bolaget.            

Sammanfattning av ärendet 
Viskaforshem AB avser att uppföra trygghetsbostäder i Viskafors. Bolagets 
styrelse har beslutat om investeringen den 17 december 2019 och har inkommit 
med en framställan den 29 januari 2020. I enlighet med bolagsordningen bereds 
Kommunfullmäktige möjlighet att ta ställning till investeringen. 

Sammantaget bedömer Kommunstyrelsen att investeringen påfrestar bolagets 
ekonomi och finansiella ställning. Investeringen ligger dock i linje med 
ägardirektivet och är viktig för utvecklingen av det område bolaget har att verka 
inom. Efterfrågan på trygghetsboende samt att fastigheten byggs med hållbara 
material som ska ge låga drifts- och underhållskostnader gör att investeringen 
på lång sikt får anses som mindre riskfylld.           

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse, 2020-04-14 

2. Extern värdering, Fastighetskoll, 2020-03-18 

3. Styrelseprotokoll Viskaforshem AB, 2020-01-29 

4. Framställan Viskaforshem AB, 2020-01-29 

5. Styrelseprotokoll Viskaforshem AB, 2019-12-17 

  

 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
35(49) 

Sammanträdesdatum 
2020-04-14 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 146 Dnr KS 2019-00747 2.6.1.1 

Anslagsframställan för Backhagsvägens LSS-boende 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna anslag om 18 971 000 kronor för 
nybyggnation av Backhagsvägens LSS-boende, Backabo 2:158, under 
förutsättning att Sociala omsorgsnämnden tillstyrker förslaget.        

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämnden föreslår den 29 januari att Kommunstyrelsen 
beslutar, under förutsättning att Sociala omsorgsnämnden tillstyrker förslaget, 
att godkänna Lokalförsörjningsnämndens anslagsframställan avseende 
Backhagsvägens LSS-boende, Backabo 2:158, Borås. 

Boendet kommer att bestå av fem st lägenheter med tillhörande 
kök/aktivitetsrum. Varje lägenhet har egna entréer utifrån samt ett uteförråd. 
Byggnaden ska P-märkas och uppfylla tillgänglighetskrav enligt VGR nivå grön. 

I Borås Stad finns ett antal personer som står i kö för att erhålla bostad enligt 
LSS, dessutom finn ett flertal bostäder som saknar lägenhetsstandard och som 
succesivt behöver bytas ut mot fullvärdiga lägenheter. 

Projekteringsframställan godkändes av Kommunstyrelsen 2019-10-14. Projektet 
finns upptaget i Borås Stads investeringsbudget med en total utgift på 
18 150 000 kr. 

Investeringsutgiften för projektet baseras på inkomna anbud och den totala 
summan landar på 18 971 000 kr. Kommunstyrelsen förutsätter att 
Lokalförsörjningsnämnden arbetar för att hela projektet ska rymmas inom 
befintlig budget. Årskostnaden beräknas till 1 116 315 kr och den totala 
intäkten för hyra beräknas till 754 896 kr.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, 2020-04-14 

2. Korrigerad anslagsframställan Lokalförsörjningsnämnden, 2020-02-27.
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§ 147 Dnr KS 2019-00890 1.2.4.1 

Omfördelning av budget, ny familjecentral  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om fördelning av avsatta medel i budget 2020 för en 
familjecentral i centrala Borås enligt följande: 

Förskolenämnden 2 100 000 kronor 
Kulturnämnden 300 000 kronor 
Individ- och familjeomsorgsnämnden 600 000 kronor.        

Sammanfattning av ärendet 
I budget 2018 beslutade Kommunfullmäktige att Förskolenämnden i 
samverkan med IFO-nämnden ska starta en familjecentral på en central plats i 
Borås. Medel för detta ändamål finns avsatta i Borås Stads budget 2020. 
Kommunfullmäktige har bemyndigat Kommunstyrelsen att besluta om 
fördelning av avsatta medel uppgående till högst 3 000 000 kr för en 
familjecentral i centrala Borås. 

Förskoleförvaltningen har inkommit med en kostnadsberäkning avseende år 
2020 för den nya familjecentralen (bilaga). Med anledning av att 
Förskolenämnden ansvarar för samordning av familjecentraler enligt Borås 
Stads reglemente omfattar beräkningen samtliga tre berörda nämnder. 
Beräkningen omfattar hela år 2020 trots att familjecentralen inte öppnades 
förrän i mitten av februari. Men eftersom starten senarelagts har de berörda 
nämnderna ändå haft kostnader från årets början. 

Den totala kostnaden beräknas till 3 000 000 kr och fördelar sig enligt 
beräkningen med 2 110 000 kr till Förskolenämnden, 280 000 kr till 
Kulturnämnden och 610 000 kr till Individ- och familjeomsorgsnämnden.  

Beslutsunderlag 
1. Bilaga Ny familjecentral, kostnadsberäkning 2020 
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§ 148 Dnr KS 2020-00127 1.1.2.25 

Ombud och ersättare till föreningsstämma 
Kommuninvest Sverige AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stads ombud på Kommuninvests föreningsstämma 2020 ges mandat att 
rösta i enlighet med utskickat förslag från Kommuninvest.         

Sammanfattning av ärendet 
Kommuninvest Ekonomisk förening håller föreningsstämma den 16 april 2020. 
Kommunstyrelsen bedömer framlagda förslag från styrelsen i Kommuninvest 
Ekonomisk förening som lämpliga samt att förslagen är i linje med det som 
kommunicerats på medlemssamråd.               

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, 2020-04-14 

2. Kallelse till föreningsstämma, inkommen 2020-03-27   
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§ 149 Dnr KS 2020-00330 1.2.4.25 

Stöd till Borås näringsliv 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna vidtagna och föreslagna åtgärder enligt ärendet samt bevilja 
Kommunstyrelsen ett utökat kommunbidrag med 15 000 000 kronor för 
finansiering av elevluncher.           
 

 

  

 

Protokollsanteckning 
Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stads näringsliv är hårt drabbat av effekterna av Corona pandemin. Borås 
Stad får många samtal från företag som upplever stora problem. Regering och 
riksdag har sjösatt ett antal åtgärder för att mildra krisen, men fler insatser 
behövs.  
Kommuner runtom i landet behöver agera för att näringslivet ska kunna klara 
den kris Sverige nu går igenom, därför beslutas om följande åtgärder för att 
hjälpa det lokala näringslivet att undvika konkurs och uppsägningar.  

Borås Stad kommer att betala nyinkomna fakturor på femton dagar från 2020-
03-31, förutsatt att de är godkända/attesterade och inte föremål för oklarheter. 
 
Borås Stad kommer från 2020-03-30 och tills vidare att tillämpa 
betalningsvillkoret 120 dagar till företagskunder. (De kommunala bolagen 
omfattas för närvarande inte av förlängd betaltid eller 15 dagars betalning till 
leverantörer) 
 
Borås energi och miljö beviljar på kunds begäran förlängt anstånd på fakturor 
och avgifter inom vatten och avlopp, sophantering, elnät och fjärrvärme. Borås 
energi och miljö förlänger på kunds begäran intervaller för hämtning av sopor 
och avfall. 
 
AB Bostäder förlänger på kunds begäran betalningstider för hyra i lokaler för 
företag. 
 
Uteserveringar har redan kunnat öppna efter att serveringstillstånd 
snabbehandlats. 
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Fyra timmars fri parkering i p-huset Vulcanus vid Österlånggatan, plus 30 
minuters fri parkering på 15-minutersparkeringar i centrum. Skyltning gäller.  
 

 

 

 

 

      

 

 

 

 

Elevluncher med start på måndag 30 mars 2020 kommer Borås gymnasieelever 
att erbjudas lunch för avhämtning via någon av de restauranger i kommunen 
som anslutit sig till en ny tjänst; tillsammans med mobilitetsutvecklaren Optidev 
har Borås Stads tagit fram en lösning som innebär att varje enskild gymnasie-
elev dagligen får en QR-kod sänd till sin privata telefon som sedan kostnadsfritt 
kan omsättas i en näringsrik 75-kronorslunch. Restaurangerna ansluter sig till 
systemet via en e-postadress administrerad av Borås Stad. Tjänsten kommer att 
gälla så länge undervisningen sker på distans, och som längst till skolavslut-
ningen. 

Utöver detta utökar Borås Stad sitt stöd via Näringslivets servicecenter, där 
lokala och regionala näringsidkare kan få råd, stöd och svar på frågor som 
omfattar lokala, regionala och nationella stödinsatser och problem som kan 
uppstå i verksamheten på grund av den pågående krisen. 

Ingen årlig avgift för kontroll av livsmedelsverksamheter tas ut av företag i 
Borås Stad för 2020.  

Ingen årlig tillsynsavgift för stadigvarande serveringstillstånd tas ut av företag i 
Borås Stad för 2020.  

Ingen taxa för upplåtelse av gatuplatser och torgplatser tas ut av företag i Borås 
Stad för uteservering och torghandel för 2020.           
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§ 150 Dnr KS 2020-00270 3.1.1.5 

Samrådsyttrande av ny översiktsplan för Ulricehamns 
kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
Översända samrådsyttrande med följande synpunkter: 

Positivt med en digital plan. 

Kommunstyrelsen ser väg 40 som ett viktigt mellankommunalt 
kommunikationsstråk. 

Kommunstyrelsen stödjer Ulricehamns arbete för ny stambana och station 
inom kommunen. 

Positivt att Ulricehamn pekas ut som tydlig centralort med blandat bebyggelse 
och bostäder med olika upplåtelseformer samt handel, service, kontor och 
parker. 

Positivt att övriga tätorter pekas ut som viktiga noder för sitt omland och 
bebyggelseutvecklingen i första hand ska ske inom och i direkt anslutning till 
dessa tätorter.  

Kommunstyrelsen vill påpeka att Ulricehamns förslag till markanvändning 
också bör stödja en långsiktig hållbar avfallshantering. 

Positivt att översiktsplanen visar på de kommunövergripande samarbeten som 
pågår, exempelvis inom utveckling av turism och projektet Cykla och Vandra.  

Ett av de opåverkade områden och tysta områden som pekas ut är Grovare-
Fänneslunda som gränsar till Borås kommun och ligger strax öster om 
Fristad/Borgstena. Vid eventuell förändring i området uppmanas till tidig 
dialog med Borås Stad.               

Sammanfattning av ärendet 
Ulricehamns kommun har tagit fram ett förslag på översiktsplan. 
Kommunfullmäktige i Ulricehamn beslöt den 27 februari 2020 att sända ut 
Ulricehamn 2040, kommunens översiktsplan på samråd. Förslaget till ny 
översiktsplan är ute på samråd mellan 9 mars och 20 april 2020. 
Översiktsplanen uttrycker kommunens långsiktiga och strategiska vilja för hur 
mark, vatten och befintlig bebyggelse ska användas, utvecklas och bevaras. 
Översiktsplanen ska ge ett stöd i beslut och prioriteringar för att främja en 
hållbar utveckling av kommunen. 
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Ulricehamns kommun har valt att presentera översiktsplanen digitalt, vilket är 
bra. En digital plan kan alltid hållas aktuell och ger en bra bild över hur 
kommunen vill utveckla sig.  

Ur ett mellankommunalt intresse är väg 40 ett viktigt kommunikationsstråk för 
regional pendling. Kommunstyrelsen stödjer Ulricehamns arbete med att bli en 
viktig länk i arbetet med framtida ny stambana och stationsläge inom 
Ulricehamns kommun. Stationsläge i Ulricehamn är en viktig länk på sträckan 
Borås-Jönköping och skulle bidra till fler hållbara resor samt en utvidgad och 
gemensam arbetsmarknadsregion. 

Behovet av en stark centralort pekas ut och behovet av att utvecklas för att 
klara av en ökad befolkning. Med en mix av funktioner inom gångavstånd 
såsom bostäder med olika upplåtelseformer, handel, service, kontor och parker 
kan Ulricehamn skapa funktionsintegrerade bebyggelsemiljöer och en stad som 
är till för alla människor. 

I utvecklingsstrategin pekas övriga tätorter ut som viktiga noder för sitt omland 
och bebyggelseutveckling ska i första hand ske inom och i direkt anslutning till 
dessa tätorter.  

Kommunstyrelsen vill påpeka möjligheten att Ulricehamns markanvändning 
också ska stödja en långsiktig hållbar avfallshantering. Återvinningsstationer- 
och centraler bör finnas på strategiska platser för att underlätta för människor 
och företag att göra rätt i vardagen. I planeringssammanhang bör avfallsfrågor 
belysas och beaktas i tidiga skeden. Nu pågår ett arbete via 
Boråsregionen/Sjuhärads kommunalförbund där man kommunöverskridande 
arbetar med att ta fram en regional avfallsplan, och där Ulricehamns kommun 
finns med i arbetet.   

Positivt att översiktsplanen visar på de kommunövergripande samarbeten som 
pågår, exempelvis inom utveckling av turism och projektet Cykla och Vandra.  

Ulricehamns kommun har i översiktsplanen pekat ut ett antal större områden 
baserat på en kombination av stora opåverkade områden och tysta områden. 
Ett av områdena, Grovare-Fänneslunda, gränsar till Borås kommun och ligger 
strax öster om Fristad/Borgstena. Vid eventuell förändring i området 
uppmanas till tidig dialog med Borås Stad.         

Beslutsunderlag 
1. Översiktsplan för Ulricehamn 
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§ 151 Dnr KS 2020-00110 3.4.2.0 

Godkännande av handlingsplan för bostadsbyggande - 
en lägesredovisning av pågående bostadsprojekt 2020-
2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen godkänner handlingsplan för bostadsbyggande – en 
lägesredovisning av pågående bostadsprojekt 2020-2024.  

Kommande handlingsplan kompletteras med redovisning av byggbar mark 
inom stads- och byggnadsplaner.       

Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
I juni 2019 antog Kommunfullmäktige nya riktlinjer för bostadsförsörjning. 
Riktlinjerna är uppdelade i tre olika dokument utifrån hur ofta och av vem som 
de ska förnyas.   

Handlingsplanen för bostadsbyggande ska uppdateras årligen av 
Kommunstyrelsen och är en avrapportering av pågående bostadsprojekt. 
Prioriteringar av detaljplaner görs i samband med Samhällsbyggnadsnämndens 
verksamhetsplan för detaljplaner och denna handlingsplan redovisar sedan 
utfallet. Handlingsplanen innehåller även listor på projekt som är klara för 
byggnation (klara detaljplaner).   

Under de senaste åren har bostadsbyggandet legat på mellan 400-500 bostäder 
per år. Av dessa har villabyggnationen de senaste åren legat på över 110 villor 
per år i hela kommunen.   

Kända bostadsprojekt som finns i befintliga gällande detaljplaner bedöms 
kunna ge ca 2100 bostäder. I bostadsprojekt som är i planeringsskede och är 
prioriterade i verksamhetsplanen för detaljplanering 2020 finns ytterligare ca 
4000 bostäder.  
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Privata villatomter som säljs utanför detaljplanelagt område redovisas genom 
schablonsiffran för spridd bebyggelse som är ca 60 bygglov per år. 
 

 

 

 

 

 

 
 
 

Handlingsplanens upplägg har ändrats från föregående år för att få en tydligare 
koppling till översiktsplanen. Bostadsprojekten är grupperade i fem olika 
tabeller med utgångspunkt i Borås Stads översiktsplan. Denna uppdelning är till 
stöd för Samhällsbyggnadsnämndens kommande prioritering av detaljplaner.  

Beslutsunderlag 
1. Handlingsplan för bostadsbyggande - en lägesredovisning av pågående 
bostadsprojekt 2020-2024  

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen godkänner handlingsplan för bostadsbyggande – en 
lägesredovisning av pågående bostadsprojekt 2020-2024. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen godkänner 
handlingsplan för bostadsbyggande – en lägesredovisning av pågående 
bostadsprojekt 2020-2024. 
Kommande handlingsplan kompletteras med redovisning av byggbar mark 
inom stads- och byggnadsplaner. 

Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) och Andreas Exner (SD) yrkar bifall 
till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner sistnämnda proposition med övervägande ja besvarad 
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§ 152 Dnr KS 2019-00882 3.1.1.1 

Yttrande över ansökan om planbesked för Grävlingen 1 
och 4 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planbeskedet och ger Samhällsbyggnadsnämnden 
möjlighet att ändra detaljplanen.        

Sammanfattning av ärendet 
Fastighetsägarna till Grävlingen 1 och 4 har lämnat in ett planbesked. Deras 
ansökan innehåller inte något konkret förslag utan anger att i samband med 
planerade förändringar i Knallelandsområdet vill  de ta tillvara på framtida 
möjligheter att utveckla deras fastigheter. 

 

Ansökan stämmer överens med gällande ÖP som pekar ut Skaraborgsvägen 
som ett urbant stråk och Viskan som ett grönt stråk som behöver utvecklas. 
Ansökan stämmer också väl överens med Utbyggnadsstrategin – ”Mer stad 
längs Viskan” som lyfter vikten av de urbana stråken genom att koppla ihop 
olika stadsdelar och möjliggöra en koncentrerad stadsutveckling med hållbara 
resor. I utbyggnadsstrategin är visionen för Knalleland att handelsområdet ska 
kompletteras med bostäder och bli en mer blandad stadsdel som växer ihop 
med stadskärnan. För att uppnå detta är Grävlingen 1 & 4 väldigt viktiga för att 
knyta ihop Knalleland och centrum.  

Utvecklingen av området behöver i ett första skede studeras ur ett strategiskt 
översiktligt perspektiv. Den övergripande målsättningen för området behöver 
konkretiseras och fastställas för att kunna bedöma vilken skala, struktur och 
exploateringsgrad som är önskvärd i olika delar. Hur trafiken i området ska 
utvecklas behöver också fastslås. Detta arbete har påbörjats och genomförs i 
nära samarbete mellan kommunen, näringslivet och fastighetsägarna.  

Utformningen av bebyggelsen längs med Skaraborgsvägen är viktig för att 
uppnå syftet med ett urbant stråk. Fastigheterna innefattar även en rad 
byggnader som är värdefulla och området ligger inom riksintresse när det gäller 
kulturmiljön. Riksintresset för ny järnväg måste också beaktas i ett eventuellt 
planarbete.  

En utveckling av Viskanstråket behövs för att tillgängliggöra den resurs som 
Viskan är när det gäller rekreativa värden. Med tanke på Viskan är arbete med 
översvämning en viktig fråga. Den är aktuellt i många planer och inte minst i 
det utpekade området som vid kraftiga regn riskerar stora översvämningar. 
Detta är en för stor och svår fråga att lösa i en enskild detaljplan och behöver 
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studeras för ett större område för att komma fram till en övergripande strategi 
gällande översvämning.  

Områdets lokalisering innebär flera utmaningar som kräver att en stor mängd 
omfattande utredningar kommer att behövas för att fatta välgrundade beslut.               

Beslutsunderlag 
1. Ansökan om planbesked för Grävlingen 4 och 1 BN 2019-1836, 2019-10-09 
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§ 153 Dnr KS 2020-00128 3.2.1.4 

Borås Stads yttrande över förslag till bildande av 
naturreservat Pålsbo 

Kommunstyrelsens beslut 
Sända över skrivelsen till Länsstyrelsen.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Annette Carlson (M) i handläggning och beslut i 
detta ärende. 

För Annette Carlson (M) tjänstgör Martin Nilsson (M). 

Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen har upprättat förslag till beslut med föreskrifter och avgränsning 
samt förslag till skötselplan för naturreservatet Pålsbo.  

Naturreservat är beläget 10 km nordväst om Borås centralort och blir 89 hektar 
stort. Syftet med reservatet är att bevara ett stort, sammanhängande skogs- och 
myrkomplex, bevara de höga naturvärdena samt trygga och förstärka livsmiljö 
för fågelliv, framförallt tjäder, och övrig värdefull flora och fauna. 
Borås Stad ser positivt på ett bildande av naturreservat på ett område 
identifierat som naturvärdesobjekt med höga naturvärden.                 

Beslutsunderlag 
1. Förslag till bildande av naturreservatet Pålsbo i Borås kommun, 2020-01-31
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§ 154 Dnr KS 2018-00702 3.1.1.1 

Samrådsyttrande över detaljplan Centrum, Vile 7 med 
flera 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 

Exploatören ska ta samtliga kostnader för planen och dess genomförande. 
Parkeringsköp säkerställs så detaljplanen klarar de krav som parkeringsnormen 
ställer.  

Sammanfattning av ärendet 
Planområdet är beläget i den södra delen av Borås stadskärna och omfattar ca 
1900 m2. Planområdet omges av Åsbogatan i norr, Sparregatan i öst, 
Kvarngatan i söder och Allègatan i väst.  

Detaljplanen möjliggör att den södra delen av kvarteret Vile får byggas på med 
två våningar. Påbyggnaden planeras att bestå av bostäder. Detaljplanen 
möjliggör också att området som vetter mot Kvarngatan får överbyggas. 
Avsikten är att denna överbyggnad ska innehålla bostäder. Sammanlagt 
motsvarar detta cirka 3300 m2 BTA. Utöver den tillkommande bebyggelsen, 
möjliggör detaljplanen att den befintliga byggnaden också kan innehålla 
bostäder. Den befintliga och tillkommande bebyggelsen blir totalt cirka 9500 
m2 BTA. Det blir sammanlagt 127 lägenheter på 75 m2. Idag finns en 
gymnasieskola i byggnaden och den kan vara kvar även med den nya planen 
eftersom gymnasie- och vuxenutbildning ingår i beteckningen kontor (k på 
plankartan). 

Detaljplanen är förenlig med översiktsplanen. Eftersom översiktsplanen 
understryker att ny bebyggelse i första hand ska tillkomma genom förtätning 
och komplettering. Det innebär att staden ska växa inifrån och ut. Resultatet är 
att mark och infrastruktur utnyttjas optimalt. Fastigheten ligger även nära 
kollektivtrafik och cykelvägar, vilket ger goda förutsättningar för hållbart 
resande.         

 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
tillstyrker planförslaget. Exploatören ska ta samtliga kostnader för planen och 
dess genomförande. 
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Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker 
planförslaget. 

Exploatören ska ta samtliga kostnader för planen och dess genomförande. 
Parkeringsköp säkerställs så detaljplanen klarar de krav som parkeringsnormen 
ställer. 
 

 

 

 

Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) och Andreas Exner (SD) yrkar bifall 
till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner sistnämnda proposition med övervägande ja besvarad 
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§ 155 Dnr KS 2019-01070 1.1.2.1 

Bildande av klimatråd 

Kommunstyrelsens beslut 
Ett klimatråd tillsätts och följande personer väljs. 

Ordförande: Tom Andersson (MP) 

Ledamöter: Therése Björklund (S), Monika Hermansson Friedman (C), Anna 
Svalander (L), Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson (KD), Tomas Brandberg 
(SD) och Tobias Egerzon (V).  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog koldioxidbudgeten för Borås den 8 december 2019. 
Enligt koldioxidbudgeten så ska ett klimatråd bildas som en styrgrupp för 
klimatkommittén som i sin tur består av tjänstepersoner. Klimatrådet ska arbeta 
med de långsiktiga strategiska klimatfrågorna.               

Beslutsunderlag 
1. Koldioxidbudget, 2019-12-08 

 

 

 

 



Borås Stad 
2020-04-14 

KC4 Svar på revisionsrapport – 
Övergripande krisberedskap i Borås 

Protokollsanteckning 

Protokollsanteckning

Bilaga till § 135 Svar på revisionsrapport - Övergripande Krisberedskap i Borås Stad

Sverigedemokraterna delar Stadsrevisionens kritik kring Borås Stads övergripande 

krisberedskap, där den politiska ledningen varit högst bristfällig. Vi finner det 

anmärkningsvärt att man refererar till Borås Stads omorganisation 2017 som 

förklaring till varför en etablerad krisorganisation inte funnits på plats.  

En krisberedskap är av sådan principiell beskaffenhet att arbetet inte kan åsidosättas 

eller skjutas på framtiden. De brister Stadsrevisionen framfört har även tydliggjorts i 

samband med beredskapen kring covid-19.  

Ett vitalt ämne, som rör Borås Stads krisberedskap och som inte kan härledas till 

omorganisationen 2017, är det faktum att Borås Stad avvecklade sitt beredskapslager 

2008. Till följd av detta beslut saknar Borås Stad idag det grundläggande material som 

efterfrågas i samband med rådande pandemi – vilket orsakar oro, fördyrningar och en 

stor osäkerhet kring leveranser av säkerhetsutrustning vid utbredda kriser. 

Vi noterar även att Ulf Olsson (S) redan i Kommunfullmäktige 2016-05-20 

konstaterade följande i samband med att frågan om Häglaredsmasten diskuterades, 

”Det är först efter en sådan här händelse som bristerna i beredskapen blir uppenbara. 

Tyvärr har samhället haft, och har, en naiv inställning till dessa frågor.” 

Sverigedemokraterna konstaterar att Socialdemokraterna, som utgjorde del av den 

styrande konstellationen i Borås Stad vid föregående och nuvarande mandatperiod, 

fortsatt haft en naiv inställning till den bristande samhällsberedskapen. 

Avslutningsvis vill vi påpeka att det finns mycket som kan och ska påpekas kring 

krisberedskapen i Borås Stad. Dock, beaktat den politiska överenskommelse som vi 

ingått, avstår vi idag att framföra den omfattande kritik och de enorma brister vi har 

kunnat konstatera. Vi återkommer i denna fråga när rådande kris är över. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd Ledamot, Kommunstyrelsen 



PF1 Protokollsanteckning, Kommunstyrelsens sammanträde 2020-04-14 

Personalekonomisk redovisning 2019 

Bilaga till § 136 Personalekonomisk redovisning 2019

Vänsterpartiet ser med oro på den bristande jämställdhet som fortfarande råder på svensk 
arbetsmarknad. Det är därför glädjande att Borås Stads personalekonomiska redovisning för 
2019 har ett tydligt jämställdhetsperspektiv och att ”arbeta för en jämställd arbetsgivarpolitik” 
är ett nytt uppdrag för nämnderna 2020. Det är angeläget att nämnderna i detta arbete tar sig 
an alla de nio punkter som Sveriges Kommuner och Regioner, SKR, har lyft fram för en 
jämställd arbetsgivarpolitik: 

1. Arbetstid: Heltidsarbete ska vara norm.
2. Föräldraledighet: Ett jämställt uttag av föräldraledigheten är avgörande för ett

jämställt arbetsliv.
3. Sjukfrånvaro: Kvinnors sjukfrånvaro ska minska.
4. Lön: Det ska vara lika lön för lika arbete och osakliga löneskillnader ska försvinna.
5. Lönespridning: Lönespridningen i kvinnodominerade yrken ska öka.
6. Chefer: Det ska vara jämställt på högsta toppen.
7. Yrkesval: Föreställningar om kön ska inte begränsa studie- och yrkesval.
8. Karriärvägar: Fler utvecklingsvägar ska skapas inom välfärden.
9. Arbetsmiljö: Trakasserier, kränkande särbehandling eller könsrelaterat våld i

arbetslivet ska inte förekomma.

Vänsterpartiet ser fram emot att ta del av nämndernas arbete med samtliga ovanstående 
punkter. 

Ett område där bristande jämställdhet visar sig tydligt i den personalekonomiska 
redovisningen är i redovisningen av sjuktal. Framför allt inom vård- och omsorgsyrkena där 
det arbetar många kvinnor är sjuktalen höga, särskilt bland kvinnor över 50 år. Vänsterpartiet 
har tidigare föreslagit förkortad arbetstid för undersköterskor över 60 år. Rätt till heltid är 
positiv först då arbetsvillkoren är sådana att alla orkar arbeta heltid och inte själva tvingas 
bekosta sin arbetstidsförkortning. Med tanke på att sjuktalen fortfarande är höga i många 
personalgrupper är det angeläget att se över hur arbetstidens läng och förläggning påverkar 
hälsan hos medarbetarna. Vänsterpartiet har därför föreslagit att Kommunstyrelsen under 
2020 tittar på olika arbetstidsmodeller som kan minska sjuktalen i förvaltningar eller 
yrkesgrupper där sjuktalen idag är höga. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 



PF1 Tilläggsförslag, Kommunstyrelsens sammanträde 2020-04-14 

Vänsterpartiet ser med oro på den bristande jämställdhet som fortfarande råder på svensk 

Personalekonomisk redovisning 2019 

Bilaga till § 136 Personalekonomisk redovisning 2019

arbetsmarknad. Det är därför glädjande att Borås Stads personalekonomiska redovisning för 
2019 har ett tydligt jämställdhetsperspektiv och att ”arbeta för en jämställd arbetsgivarpolitik” 
är ett nytt uppdrag för nämnderna 2020.  

Ett område där bristande jämställdhet visar sig tydligt i den personalekonomiska 
redovisningen är i redovisningen av sjuktal. Framför allt inom vård- och omsorgsyrkena där 
det arbetar många kvinnor är sjuktalen höga, särskilt bland kvinnor över 50 år. Vänsterpartiet 
har tidigare föreslagit förkortad arbetstid för undersköterskor över 60 år. Rätt till heltid är 
positiv först då arbetsvillkoren är sådana att alla orkar arbeta heltid och inte själva tvingas 
bekosta sin arbetstidsförkortning. Med tanke på att sjuktalen fortfarande är höga i många 
personalgrupper är det angeläget att se över hur arbetstidens läng och förläggning påverkar 
hälsan hos medarbetarna. Vänsterpartiet förslår därför att Kommunstyrelsen lägger till 
följande uppdrag i skrivelsen till Kommunfulläktige: 

- att Kommunstyrelsen utreder olika arbetstidsmodeller som kan minska sjuktalen i
förvaltningar eller yrkesgrupper där sjuktalen idag är höga.

- att minst ett sådant försök påbörjas under 2020.

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 



Kommunstyrelsen 
2020-04-14 

PROTOKOLLSANTECKNING 

KU3: Ej verkställda gynnande biståndsbeslut år 2019 

Bilaga till § 139 Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut

Allianspartierna i Borås, Moderaterna och Kristdemokraterna, konstaterar att det fortfarande råder 
brist på boendeplatser för LSS i Borås Stad. I rapporten som nu läggs fram till Kommunstyrelsen är 
det flera ärenden om bostad med särskild service för vuxna enligt LSS som ännu inte har kunnat 
genomföras p.g.a. brist på bostad. Det innebär att vi som kommun inte klarar det lagstadgade 
uppdrag som är givet oss.  

Borås Stad betalade 2017 ut viten för ej verkställda beslut inom LSS om drygt 400 000 kronor, under 
2018 blev det ytterligare 200 000 kronor.  

Vi vill påtala att tillräckligt antal boendeplatser hade funnits i Borås om externa utförare hade tillåts 
erbjuda bostäder via LOV eller ramavtalsupphandling. Det är beklagligt att styret i staden (S, MP, C 
och L) inte gör tillräckligt för att åtgärda bristen på boendeplatser. 

Allianspartierna i Borås 

Moderaterna  Kristdemokraterna 

Annette Carlson  Niklas Arvidsson  

Protokollsanteckning 
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Ärende E1. Årsredovisning 2019 

Protokollsanteckning 

Bilaga till § 141 Borås Stads Årsredovisning 2019

Sverigedemokraterna noterar, likt tidigare år, att kommunkoncernens långfristiga låneskulder 

är fortsatt växande. Detta är en problematisk utveckling där de fåtal vinstproducerande 

kommunala bolagen i framtiden kommer att sakna kapacitet att betala av sina lån, då dessa 

istället tvingas att finansiera andra kommunala förlustbolag. 

Vidare uppnår inte kommunens resultat en god ekonomisk hushållning, i enlighet med SKR:s 

rekommendationer kring resultat i förhållande till skatter och bidrag. Beaktat att det redan 

tidigare varit känt att Sverige, och därigenom även Borås, har en lågkonjunktur att vänta sig 

så är detta faktum anmärkningsvärt. 

Kritiken står sig även kring självfinansieringsgraden av kommunala investeringar, där trots att 

investeringsvolymen under 2019 är avsevärt lägre än tidigare år, så uppnås inte antagna 

regler och riktlinjer om 80% självfinansieringsgrad. Detta fenomen är årligen återkommande 

utan att självkritik yppas. 

Inom kulturverksamheten noterar Sverigedemokraterna även att andelen kulturaktiviteter för 

barn och unga endast utgör 52% av det totala antalet aktiviteter inom Borås Stads 

kulturverksamhet. Detta är en lägre siffra än tidigare år, och får oss att återigen aktualisera 

frågan kring om skattekollektivet verkligen ska finansiera vuxna individers kulturintressen. 

Inom utbildningsområdet uppvisas beklämmande utfall, där andelen elever som känner sig 

trygga i grundskolan samt i gymnasieskolan är lägre än tidigare år. Sverigedemokraterna har 

kritiserat tidigare utfall, och riktar härmed återigen kritik att man inte hörsammat våra förslag 

till hur Borås Stads utbildningsverksamhet ska tryggas. Fortsättningsvis uppvisar andelen 

elever som går ut grundskolan och är behöriga till gymnasiet ingen förbättring. Fortfarande 

saknar var femte grundskolelev gymnasiebehörighet, vilket inte kan tolkas som något annat 

än ett misslyckande. Vi emotser större mottaglighet och hörsamhet i framtiden för att komma 

i bukt med dessa problem. 

Inom vård och äldreomsorgen möter fortfarande en hemtjänsttagare i snitt 17 medarbetare i 

Borås Stad under en tvåveckorsperiod. Sverigedemokraterna har tidigare kritiserat även 

detta fenomen, vilket styret uppenbarligen saknar ambition till att förbättra. Konsekvensen av 

det höga antalet medarbetare medför en fortsatt orolighet bland hemtjänsttagarna, vilket i 

tider där äldre utgör mål för brottsligor endast försätter hemtjänsttagarna i en oacceptabel 

situation. 
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  Ärende E1. Årsredovisning 2019 

 
 

Näringslivet i Borås Stad har efter 2019 års verksamhet placerat Borås Stad på en placering 

om nummer 5 bland landets femton största kommuner, fastän där målsättningen från den 

styrande konstellationen var nummer 1. Näringslivet i Borås är den drivande motorn, som ger 

människor arbete och skapar mervärde – vilket i sin tur resulterar i skatteintäkter för 

kommunen. Sverigedemokraterna anser att Borås Stad har en stor förbättringspotential inom 

detta område, vilket dock kräver ett annat majoritetsförhållande för att kunna uppnås. Vi ser 

därmed att näringslivets inställning och ranking av Borås Stad kommer förbättras i framtiden. 

Avslutningsvis har vi noterat flertalet andra poster och information som framkommer i 

årsredovisningen, däribland frågan om ekologiska produkter och verkställigheten av 

beslutade uppdrag. Dock återkommer vi i frågan under debatten kring årsredovisningen i 

Kommunfullmäktige. 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd   Ledamot Kommunstyrelsen 
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ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Svar på remiss: Ansökan om godkännande som 
huvudman för en utökning av befintlig fristående 
fritidshem, förskoleklass och grundskola vid 
Kunskapsskolan Borås i Borås kommun  

Dnr SI 2020:1095 

Beslut 

Borås stad godkänner yttrande om ansökan från Kunskapsskolan i Sverige AB 
om godkännande som huvudman för en utökning av befintlig fristående 
fritidshem, förskoleklass och grundskola vid Kunskapsskolan Borås i Borås 
kommun från och med läsåret 2021/22. 

Ärendet i sin helhet 

Kunskapsskolan har ansökt hos Skolinspektionen om att utöka befintlig 
grundskola i Borås. Ansökan avser förskoleklass med 48 platser, grundskola 
årskurs 1-3 med 48 platser per årskurs samt fritidshem med 173 platser. Den 
befintliga grundskolan innehar årskurserna 4-9. 

Borås stad ser i grunden positivt till konkurrens och har genom det aktiva 
skolvalet redan en levande konkurrens mellan skolor i staden, såväl mellan 
fristående som mellan skolor i egen regi.  

Borås Stads befolkningsprognos visar att antalet elever i förskoleklass och 
grundskola ökar kontinuerligt de kommande fem åren. Kommunen möter 
elevökningen genom utbyggnad av vissa befintliga skolor samt planerad 
nybyggnation av skolor. I denna planerade kapacitetsökning inryms hela den 
prognostiserade elevökningen, eftersom den kommunala skolhuvudmannen 
måste ha en säkerhet i att kunna ordna skolgång. Detta innebär att det kan 
finnas risk för negativa ekonomiska konsekvenser för kommunen vid en 
utökning av Kunskapsskolan. 

Bilaga till § 143 Svar på remiss: Ansökan om godkännande som huvudman för en utökning av befintlig fristående
fritidshem, förskoleklass och grundskola vid Kunskapsskolan Borås i Borås kommun
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Borås stad strävar emellertid efter att kunna erbjuda skolplatser i närheten av 
elevernas bostadsområden, för att uppnå goda sociala förutsättningar med 
kamrater samt att undvika kostnader för skolskjuts. Detta gäller särskilt för de 
yngre eleverna. I det geografiska område där Kunskapsskolan avser att 
expandera finns det idag inte någon brist på skolplatser. Däremot finns det 
andra geografiska områden inom Borås Stad där det finns brist på skolplatser.  

Borås stad anser vidare att ett brett utbud av pedagogiska arbetssätt främjar 
totalt sett elevers lärande. Om Kunskapsskolans utbyggnad kan bidra till denna 
diversifiering, samt erbjuda ytterligare skolplatser, är det positivt. 

 

För Allianspartierna  

Moderaterna  

 

Annette Carlson  
 

 Kristdemokraterna  

Niklas Arvidsson   

 

Bilagor 

1. Befolkningsprognos över aktuell åldersgrupp av elever i kommunen. 

2. Sammanställning över samtliga kommunala och fristående fritidshem, 
förskoleklasser och grundskolor i kommunen.  

3. Karta med placering av de kommunala och fristående grundskolorna i 
kommunen. 
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Skolinspektionen 
E-postadress: tillstand@skolinspektionen.se

ALTERNATIVT FÖRSLAG, VÄNSTERPARTIET 

Svar på remiss: Ansökan om godkännande som 
huvudman för en utökning av befintlig fristående 
fritidshem, förskoleklass och grundskola vid 
Kunskapsskolan Borås i Borås kommun  

Dnr SI 2020:1095 

Beslut 

Borås stad godkänner yttrande om ansökan från Kunskapsskolan i Sverige AB 
om godkännande som huvudman för en utökning av befintlig fristående 
fritidshem, förskoleklass och grundskola vid Kunskapsskolan Borås i Borås 
kommun från och med läsåret 2021/22. 

Ärendet i sin helhet 

Kunskapsskolan har ansökt hos Skolinspektionen om att utöka befintlig 
grundskola i Borås. Ansökan avser förskoleklass med 48 platser, grundskola 
årskurs 1-3 med 48 platser per årskurs samt fritidshem med 173 platser. Den 
befintliga grundskolan innehar årskurserna 4-9. 

Borås stad ser i grunden positivt till konkurrens och har genom det aktiva 
skolvalet redan en levande konkurrens mellan skolor i staden, såväl mellan 
fristående som mellan skolor i egen regi.  

Borås Stads befolkningsprognos visar att antalet elever i förskoleklass och 
grundskola ökar kontinuerligt de kommande fem åren. Kommunen möter 
elevökningen genom utbyggnad av vissa befintliga skolor samt planerad 
nybyggnation av skolor. I denna planerade kapacitetsökning inryms hela den 
prognostiserade elevökningen, eftersom den kommunala skolhuvudmannen 
måste ha en säkerhet i att kunna ordna skolgång. Detta innebär att det kan 
finnas risk för negativa ekonomiska konsekvenser för kommunen vid en 
utökning av Kunskapsskolan. 

Bilaga till § 143 Svar på remiss: Ansökan om godkännande som huvudman för en utökning av befintlig fristående
fritidshem, förskoleklass och grundskola vid Kunskapsskolan Borås i Borås kommun
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Borås stad anser vidare att ett brett utbud av pedagogiska arbetssätt främjar 
totalt sett elevers lärande. Om Kunskapsskolans utbyggnad kan bidra till denna 
diversifiering, är det positivt.  

Borås stad strävar emellertid efter att kunna erbjuda skolplatser i närheten av 
elevernas bostadsområden, för att uppnå goda sociala förutsättningar med 
kamrater samt att undvika kostnader för skolskjuts. Detta gäller särskilt för de 
yngre eleverna. I det geografiska område där Kunskapsskolan avser att 
expandera finns det idag inte någon brist på skolplatser. Däremot finns det 
andra geografiska områden inom Borås Stad där det finns brist på skolplatser. 

Med anledning av detta avstyrker Borås Stad aktuell ansökan. 

 
 
För Vänsterpartiet, 
 
 
Ida Legnemark och Stefan Lindborg 

 

Bilagor 

1. Befolkningsprognos över aktuell åldersgrupp av elever i kommunen. 

2. Sammanställning över samtliga kommunala och fristående fritidshem, 
förskoleklasser och grundskolor i kommunen.  

3. Karta med placering av de kommunala och fristående grundskolorna i 
kommunen. 
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Begäran om tillstånd att ta upp direktfinansiering från 
Viskaforshem AB 

Kommunstyrelsens beslut 

Bevilja Viskaforshem AB tillstånd att ta upp direktfinansiering med så kallade 
gröna lån hos Kommuninvest för finansiering av Källsprångsvägen 13 
markbostäder, samt 

Uppdra åt finansenheten att utreda en förändring av riktlinjer och regler för att 
möjliggöra för våra bostadsbolag att uppta gröna lån direkt hos Kommuninvest. 

Sammanfattning 

Viskaforshem AB har inkommit med en begäran om tillstånd att få ett 
godkännande till att ta upp direktfinansiering med så kallade gröna lån för 
finansiering av Källsprångsvägen 13 markbostäder. Den från bolagets bedömda 
volym på aktuell upplåning är 55 miljoner kronor och behovet bedöms 
uppkomma mellan februari-oktober 2020.    

Kommunstyrelsen har mandat att besluta om avsteg från de av 
Kommunstyrelsen fastställda reglerna för finansverksamheten. 
Kommunstyrelsen beviljar Viskaforshem AB tillstånd att ta upp 
direktfinansiering med så kallade gröna lån hos Kommuninvest för finansiering 
av Källsprångsvägen 13 markbostäder, samt 

Kommunstyrelsen uppdrar även åt finansenheten att utreda en förändring av 
riktlinjer och regler för att möjliggöra för våra bostadsbolag att uppta gröna lån 
direkt hos Kommuninvest.  

Kommunstyrelsen ser det inte rimligt att göra avsteg från beslutade regler och 
riktlinjer för finansverksamheten i detta fall då det inte är tillräckligt stor 
lånevolym och det innebär att övriga bolag inom kommunkoncernen 
missgynnas då de inte får ta del av en lägre ränta. Kommunstyrelsens 
bedömning är att det bästa utifrån administration och räntekostnad för 
kommunkoncernen är att internbanken gör en samlad grön upplåning där flera 
av stadens bolag erbjuds vara med. Utlåningen görs via internbankens 
koncernkonto enligt gällande rutin för en fortsatt effektiv administration och 
likviditetsplanering för kommunkoncernen. Det innebär att prissättningen för 

Alternativt förslag 

Bilaga till § 144 Begäran om tillstånd att ta upp direktfinansiering från Viskaforshem AB



Borås Stad 
  Sida 

2(3) 
 

 

Viskaforshem AB och övriga bolags kredit även fortsättningsvis är ett snitt av 
kommunkoncernens upplåningskostnad.            

Ärendet i sin helhet 

Viskaforshem AB har inkommit med en begäran om tillstånd att få ett 
godkännande till att ta upp direktfinansiering med så kallade gröna lån för 
finansiering av Källsprångsvägen 13 markbostäder. Den från bolagets bedömda 
volym på aktuell upplåning är 55 miljoner kronor och behovet bedöms 
uppkomma mellan februari-oktober 2020. 

Enligt Kommunfullmäktiges riktlinjer för finansverksamheten § 126 2019-06-19 
samt Kommunstyrelsens regler för finansverksamheten § 215 2019-05-20 är det 
övergripande målet för finansverksamheten att medverka till en god ekonomisk 
hushållning genom att: 

- Tillgodose verksamhetens behov av finansiering 

- Säkerställa betalningsförmågan och trygga tillgången på kapital 

- Eftersträva bästa möjliga finansnetto 

- Effektivisera och utnyttja stordriftsfördelar inom upplåning, 
kapitalflöden, likviditetshantering, betalningsrutiner och övriga 
finansiella tjänster. 

Internbankens uppgifter är att svara för samordning, planering och förvaltning 
av kommunkoncernens hela likviditet och likviditetshanteringen görs genom att
samordna kapitalströmmar i kommunkoncernen för att sänka räntekostnader 
genom effektiva betalningsrutiner och framför allt god likviditetsplanering.  

 

Nuvarande rutin för upplåning inom kommunkoncernen är att internbanken 
lånar större poster, 200-500 miljoner kronor åt gången, samlat för 
kommunkoncernen för att ha bättre förutsättningar för en effektiv 
likviditetsplanering. Det innebär att utlåning till bolagen sker genom att bolagen 
successivt nyttjar och tar i anspråk den tidigare beviljade krediten på sitt 
koncernkonto i takt med att fakturor betalas och behov uppstår. 

Enligt beslutade regler ska all upplåning inom kommunkoncernen samordnas 
genom internbanken och upplåning ska i möjligaste mån ske så att enskilda 
belopp inte understiger 100 miljoner kronor. Kommunstyrelsen har ett 
helhetsansvar för upplåning som inkluderar ränte- och kapitalbindning. 

Kommunstyrelsen ser det inte rimligt att göra avsteg från beslutade regler och 
riktlinjer för finansverksamheten i detta fall då det inte är tillräckligt stor 
lånevolym och det innebär att övriga bolag inom kommunkoncernen 
missgynnas då de inte får ta del av en lägre ränta. 

Kommunstyrelsen gör bedömningen att det bästa utifrån administration och 
räntekostnad för kommunkoncernen är att internbanken gör en samlad grön 
upplåning där flera av stadens bolag erbjuds vara med. Utlåningen görs via 
internbankens koncernkonto enligt gällande rutin för en fortsatt effektiv 
administration och likviditetsplanering för kommunkoncernen. Det innebär att 
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prissättningen för Viskaforshem AB och övriga bolags kredit även 
fortsättningsvis är ett snitt av kommunkoncernens upplåningskostnad. 

Kommunstyrelsen har mandat att besluta om avsteg från de av 
Kommunstyrelsen fastställda reglerna för finansverksamheten. 
Kommunstyrelsen beviljar Viskaforshem AB tillstånd att ta upp 
direktfinansiering med så kallade gröna lån hos Kommuninvest för finansiering 
av Källsprångsvägen 13 markbostäder, samt 

Kommunstyrelsen uppdrar även åt finansenheten att utreda en förändring av 
riktlinjer och regler för att möjliggöra för våra bostadsbolag att uppta gröna lån 
direkt hos Kommuninvest.   

Att låna grönt innebär en ökad administration i form av uppföljningar och 
återrapportering. Kommunstyrelsen gör bedömningen att det är rimligt att 
reducera det administrativa pålägget för bolagen vars tillgångar är till grund för 
den gröna upplåningen. 
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Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2019-01095 2.4.2.1 

Begäran om tillstånd att ta upp direktfinansiering från 

Viskaforshem AB 

Kommunstyrelsens beslut 

Bifalla begäran från Viskaforshem AB om tillstånd att ta upp direktfinansiering 

med så kallade gröna lån för finansiering av Källsprångsvägen 13 markbostäder.      

Sammanfattning  

Viskaforshem AB har inkommit med en begäran om tillstånd att få ett 

godkännande till att ta upp direktfinansiering med så kallade gröna lån för 

finansiering av Källsprångsvägen 13 markbostäder. Den från bolagets bedömda 

volym på aktuell upplåning är 55 miljoner kronor och behovet bedöms 

uppkomma mellan februari-oktober 2020.    

Kommunstyrelsen ser det som rimligt att Viskaforshem AB tillåts göra avsteg 

från beslutade regler och riktlinjer för finansverksamheten. Det är dock inte 

rimligt att allmänna bostadsbolag missgynnas till följd av andra bolag inom 

koncernen som inte lyckas uppnå de kriterier som möjliggör en lägre räntesats. 

Kommunstyrelsen anser vidare att det är av särskild vikt att möjliggöra 

nybyggnation med rimliga hyresnivåer. Detta ändamål motverkas om de 

allmänna bostadsbolagen tvingas att finansiera dyra lån hos exempelvis Borås 

Energi och Miljö AB.  

Om Viskaforshem ABs hemställan och offert på gröna lån innebär en lägre 

räntekostnad, där stordriftsfördelar inte kan konkurrera, bedömer 

Kommunstyrelsen att avsteg från antagna regler är ett rimligt alternativ. 

Ärendet i sin helhet 

Viskaforshem AB har inkommit med en begäran om tillstånd att få ett 

godkännande till att ta upp direktfinansiering med så kallade gröna lån för 

finansiering av Källsprångsvägen 13 markbostäder. Den från bolagets bedömda 

volym på aktuell upplåning är 55 miljoner kronor och behovet bedöms 

uppkomma mellan februari-oktober 2020. 

Enligt Kommunfullmäktiges riktlinjer för finansverksamheten § 126 2019-06-19 

samt Kommunstyrelsens regler för finansverksamheten § 215 2019-05-20 är det 

övergripande målet för finansverksamheten att medverka till en god ekonomisk 

hushållning genom att: 

- Tillgodose verksamhetens behov av finansiering

Bilaga till § 144 Begäran om tillstånd att ta upp direktfinansiering från Viskaforshem AB
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- Säkerställa betalningsförmågan och trygga tillgången på kapital 

- Eftersträva bästa möjliga finansnetto 

- Effektivisera och utnyttja stordriftsfördelar inom upplåning, 

kapitalflöden, likviditetshantering, betalningsrutiner och övriga 

finansiella tjänster. 

Internbankens uppgifter är att svara för samordning, planering och förvaltning 

av kommunkoncernens hela likviditet och likviditetshanteringen görs genom att 

samordna kapitalströmmar i kommunkoncernen för att sänka räntekostnader 

genom effektiva betalningsrutiner och framför allt god likviditetsplanering.  

Nuvarande rutin för upplåning inom kommunkoncernen är att internbanken 

lånar större poster, 200-500 miljoner kronor åt gången, samlat för 

kommunkoncernen för att ha bättre förutsättningar för en effektiv 

likviditetsplanering. Det innebär att utlåning till bolagen sker genom att bolagen 

successivt nyttjar och tar i anspråk den tidigare beviljade krediten på sitt 

koncernkonto i takt med att fakturor betalas och behov uppstår. 

Enligt beslutade regler ska all upplåning inom kommunkoncernen samordnas 

genom internbanken och upplåning ska i möjligaste mån ske så att enskilda 

belopp inte understiger 100 miljoner kronor. Kommunstyrelsen har ett 

helhetsansvar för upplåning som inkluderar ränte- och kapitalbindning. 

Kommunstyrelsen ser det inte som rimligt att göra avsteg från beslutade regler 

och riktlinjer för finansverksamheten i detta fall, även om lånevolymen inte 

följer beslutade regler. Det är dock inte rimligt att allmänna bostadsbolag 

missgynnas till följd av andra bolag inom koncernen som inte lyckas uppnå de 

kriterier som möjliggör en lägre räntesats. Kommunstyrelsen anser vidare att 

det är av särskild vikt att möjliggöra nybyggnation med rimliga hyresnivåer. 

Detta ändamål motverkas om de allmänna bostadsbolagen tvingas att finansiera 

dyra lån hos exempelvis Borås Energi och Miljö AB.  

Om Viskaforshem ABs hemställan och offert på gröna lån innebär en lägre 

räntekostnad, där stordriftsfördelar inte kan konkurrera, bedömer 

Kommunstyrelsen att avsteg från antagna regler är ett rimligt alternativ. 

Beslutsunderlag 

1. Begäran om tillstånd, Viskaforshem AB, 2019-12-17  

  

 

 

 

 

 

Beslutet expedieras till 

1. Viskaforshem AB, info@viskaforshem.se 



Borås Stad 
  Sida 

3(3) 

 

 

 

 

 

 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, Kommunstyrelsen  
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Protokollsanteckning 

Protokollsanteckning

Bilaga till § 149 Stöd till Borås Stads näringsliv

Sverigedemokraterna stöder förslaget i sin helhet. Dock så vill undertecknande ledamot 

göra följande protokollsanteckning till följd av ärendets hantering. 

Det är av yttersta vikt att demokratin upprätthålls i alla lägen, även vid ansträngda tider. 

Vi har en Krisledningsnämnd som regelbundet informeras, men har inte aktiverats i den 

mening där densamma är beslutsmässig, tillika ansvarig för sina beslut.  

Många av de förslag till beslut som Kommunstyrelsen ställs inför idag är de facto redan 

verkställda sedan tidigare. Förslaget har genomförts av de människor som ingår i 

Krisledningsnämnden, inklusive Sverigedemokraternas representant. Denna grupp äger 

dock inte det mandatet utan att Krisledningsnämnden aktiveras fullt ut, vilket inte har 

skett. 

Med andra ord har ett förslag som kostar staden mångmiljonbelopp genomförts utan 

korrekt mandat och utan att någon politiker varken har eller bär ansvar. Då alla partierna 

stödjer förslaget kan man tycka att detta inte är en stor sak. Samtidigt har flertalet 

ledamöter i kommunstyrelsen inte fått ta del av samma information och inte fått rösta 

kring förslaget enligt demokratiska principer innan förslaget verkställdes. Trots detta är 

varje ledamot i Kommunstyrelsen ansvarig. Har fler beslut fattats av medlemmarna i 

Krisledningsnämnden?  

Undertecknad ledamot har ingen avvikande åsikt i sakfrågan men har en mycket 

avvikande åsikt kring beslutsgången. Antingen anser man att beslut inte kan avvakta 

Kommunstyrelsens sammanträde och då skall Krisledningsnämnden aktiveras fullt ut 

med tillhörande ansvar. Anser man att ärendet inte är i behov av snabbt beslut skall 

frågan verkställas först efter att Kommunstyrelsen har fattat ett formellt beslut. Ett 

mellanalternativ finns inte i lagens mening och är heller inte menat att finnas. 

Om inte ens Kommunstyrelsen kan tillse att de demokratiska principerna upprätthålls 

och beslutsgången är korrekt, vad är då chanserna att övriga nämnder sköts på ett 

korrekt sätt och inte låter sig styras av informella beslut? 

För Sverigedemokraterna, 

Kristian Silbvers (SD) 

Ledamot, Kommunstyrelsen 
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Kommunstyrelsen 
SP2. Godkännande av handlingsplan för 

bostadsbyggande - en lägesredovisning av pågående 
bostadsprojekt 2020-2024 

Protokollsanteckning. 

Protokollsanteckning 

Bilaga till § 151 Godkännande av handlingsplan för bostadsbyggande - en lägesredovisning av pågående
bostadsprojekt 2020-2024

Sverigedemokraterna vill se en bostadspolitik som skapar en god tillgång på bostäder av de 

slag som kommuninvånarna eftersöker. Detta ska vara en utgångspunkt vare sig det gäller 

hyresrätter i flerfamiljsbostadshus eller villor, men även om man vill bo centralt eller i våra 

serviceorter och de glesare delarna av vår kommun. 

I översiktsplanen framgår det att Borås stad  ska verka för en bostadsmarknad som är öppen 

och tillgänglig för olika gruppers behov, och den ska kunna erbjuda något för alla – 

barnfamiljen, studenten, ensamhushållet, pensionären och samboparet. Den lyfter även 

fram att landsbygden är en viktig resurs och där ska det vara möjligt att leva ett gott 

vardagsliv. 

I den lägesredovisning av pågående bostadsprojekt 2020-2024 som vi har för handen, är det 

tydligt att vi inte efterlever Översiktsplanen intentioner. Borås stad behöver bli bättre på att 

prioritera bostadsbyggandet ute i våra serviceorter och i de glesare delarna i kommunen. 

Vidare anser vi även att byggnation av radhus och enbostadshus ska lyftas upp i 

prioriteringsförfarandet. Detta var även något Sverigedemokraterna lyfte fram och föreslog i 

samband med att Kommunstyrelsen skulle yttra sig kring prioritering av detaljplaner under 

2020. Vi kan idag konstatera att Borås Stads bostadsbyggnation skulle följt översiktsplanen 

bättre med Sverigedemokratisk politik. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner  Kristian Silbvers 

Kommunalråd  Ledamot, Kommunstyrelsen 
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